

[Texte]

underrated amended wording provides clarification on the method of payments, while allowing the RTC to adequately fulfill its required functions.

“Subject to subsection (2), following each month of the financial year in respect of which a claim is filed pursuant to section 3, the Commission shall determine and recommend to the Minister a part of the amount determined or adjusted pursuant to section 4 that the Minister may advance to the railway company, which part shall be deemed by the Commission to be the amount that may be advanced in respect of actual losses which will have been incurred by the company during that month.”

In the event the Standing Joint Committee finds the above formulation satisfactory, it is our intention to prepare the appropriate amendment.

Yours sincerely,

S. D. Cameron  
Senior Assistant Deputy Minister

**The Joint Chairman (Mr. Baldwin):** SOR-76/24 and SOR-77/490, Gasoline Excise Tax Regulations, amendment: before the Committee May 31, 1978. Is there any comment?

**Mr. Eglington:** In this case, Mr. Chairman, the department, having been more or less warned that the Committee would report, has decided to promote an amendment to the Excise Tax Act so that they can rebate as distinct from refunding the amount of money involved: the gasoline tax.

• 1210

**The Joint Chairman (Mr. Baldwin):** We will append the two letters of July 4, 1978 and May 31, 1978.

May 31, 1978.  
J. P. Connell, Esq.,  
Deputy Minister,  
National Revenue,  
(Customs and Excise),

Re: SOR/76-24 and SOR/77-490, Gasoline Excise Tax Regulations, amendment

Dear Mr. Connell:

Thank you for your letter of 15th February last which the Committee considered on 11th instant.

The Committee considers that a difference of opinion now exists between it and your Department which resolves itself to the effect of the words of Section 47(1) of the Act which immediately follow paragraph (g):

“... for the sole use of the purchaser and not for resale and the tax imposed by Part III has been paid...”

And of the opening words of Section 47(4);

[Traduction]

sous, explique clairement la méthode de paiement tout en permettant au CTCF de remplir adéquatement ses fonctions.

«Sous réserve du paragraphe (2), la Commission, pour chaque mois de l'année fiscale à l'égard de laquelle une réclamation visée à l'article 3 a été faite, détermine et recommande au Ministre la part du montant déterminé selon l'article 4, et cette part est présumée par la commission être le montant pouvant être avancé relativement aux pertes réelles subies par cette compagnie au cours de ce mois.»

Si le Comité mixte permanent trouve le libellé cité ci-dessus satisfaisant, nous avons l'intention de préparer une modification en conséquence.

Je vous prie d'agréer, monsieur, l'expression de mes meilleurs sentiments.

Le sous-ministre adjoint supérieur  
S. D. Cameron

**Le coprésident (M. Baldwin):** DORS/76-24 et DORS/490, règlement de la taxe d'accise sur l'essence—modification: soumis au Comité le 31 mai 1978. Commentaires?

**M. Eglington:** Dans ce cas-là, monsieur le président, le ministère, ayant été prévenu de l'intention du Comité d'en faire rapport, a décidé de proposer une modification à la Loi sur la taxe d'accise afin de parler de réduction au lieu de remboursement de la taxe sur l'essence.

**Le coprésident (M. Baldwin):** Nous allons ajouter en annexe les deux lettres datées du 4 juillet 1978 et du 31 mai 1978.

Le 31 mai 1978  
Monsieur J. P. Connell  
Sous-ministre  
Revenu national  
(Douanes et Accise)  
Immeuble Connaught  
Avenue MacKenzie  
Ottawa K1A 0L5

Objet: DORS/76-24 et DORS/77-490, Règlement de la taxe d'accise sur l'essence—modification

Monsieur,

J'accuse réception de votre lettre du 15 février dernier et vous informe que le Comité l'a étudiée le 11 courant.

Le Comité estime qu'une divergence de vues existe entre lui et votre ministère quant à la portée de l'expression du paragraphe 47(1) de la Loi qui suit immédiatement l'alinéa g):

«... à l'usage exclusif de l'acheteur et non pour la revente, et que la taxe imposée en application de la Partie III...»

et des premiers mots du paragraphe 47(4):